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(Binnengekomen: 25 februari 2011.)

Afgelopen maandag publiceerde het Dagblad van het Noorden een artikel over de 
bestrijding van ratten in de Oranjewijk. Wij vonden de inhoud daarvan verontrustend, 
met name uit het oogpunt van dierenwelzijn. Het artikel is als bijlage bijgevoegd. 

Getuige dit artikel bestrijdt de Milieudienst Groningen de ratten met rattengif. 
Rattengif leidt tot een bijzonder pijnlijke dood bij dieren die dit binnenkrijgen. Op de 
site van de Universiteit Wageningen lezen we in de beschrijving van een onderzoek 
naar plaagdierbestrijding het volgende: 

“Het gebruik van gifstoffen bij de plaagdierbestrijding is geassocieerd met een aantal 
welzijn en milieu aspecten. Accidentele vergiftiging van non-target dieren is niet 
uitgesloten en secondaire vergiftigingen van predatoren, die dode of verzwakte 
plaagdieren hebben opgenomen is intussen al in de literatuur gerapporteerd. De 
huidige gifstoffen leiden tot immens leed (uren tot enkele dagen) onder de doeldieren 
en indien een vrouwelijk dier wordt vergiftigd sterven de achterblijvende jonge dieren 
in het nest door uitdroging en verhongering.”1

Wij zouden hier graag de volgende vragen over stellen.

1. Is de inhoud van het artikel “Dat is geen muis mevrouw, ’t is iets veel groters” 
correct?

2. Bent u op de hoogte van de dierenwelzijnaspecten die kleven aan het gebruik van 
rattengif? 

3. Gebruikt de Milieudienst ook alternatieven in het bestrijden van de ratten, zoals 
het apparaat (“electronische verschrikker”) dat constant veranderend ultrasoon 
geluid produceert, onhoorbaar voor mensen, maar zeer irritant, hoewel niet 
schadelijk, voor knaagdieren? Zo nee, waarom niet? Bent u bereid onderzoek te 
doen naar alternatieven voor het gebruik van rattengif? 

4. Het strooien van rattengif leidt niet alleen tot het doden van ratten, maar ook tot 
het doden van andere dieren die dode of zieke ratten en muizen eten. 

1 http://www.kennisonline.wur.nl/BO/BO-04/PO-34/0001/beschrijving.htm 
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Vermoedelijk zullen er in de Oranjewijk en de Zeeheldenbuurt weinig roofvogels 
het slachtoffer zijn geworden van rattengif, maar het is mogelijk dat er slachtoffers 
onder huiskatten zijn gevallen. Zijn er in de laatste twee jaar gevallen 
gerapporteerd van mysterieuze verdwijningen, ziektes of overlijden van 
huiskatten? 

5. In het artikel wordt duidelijk dat er vermoedens bestaan dat de aanwezigheid van 
de ratten met een oude riolering te maken heeft, net zoals dat in de Zeeheldenbuurt 
het geval is. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat het met het oog op 
het voorkomen van meer leed voor de ratten, maar ook voor de bewoonster, 
belangrijk is deze oude riolering zo snel mogelijk weg te halen, omdat dan het 
hele probleem wellicht is opgelost? Zo ja, welke stappen gaat u hiertoe 
ondernemen? Zo nee, waarom niet?

6. De bewoonster meldt in het artikel dat zij ondertussen op een gifbult woont. De 
Milieudienst maakt gebruik van de volgende types rattengif: Bromadiolon 11885 
en Difethialon 12966. Bromadiolon kan gevaarlijk zijn voor steen- en kerkuilen 
(de steenuilwerkgroep Groningen ontraadt het gebruik van Bromadiolon) en voor 
kleine zoogdieren als marters en hermelijnen. Zijn er in de laatste jaren 
opmerkelijk veel van dit soort dieren dood aangetroffen in de Oranjewijk en de 
Zeeheldenbuurt? Hoeveel van dit middel is er de afgelopen jaren gebruikt in beide 
wijken? En in dit specifieke huis? 

7. Het middel Difethialon kan ernstige schade toebrengen aan de gezondheid bij 
langdurige blootstelling bij inademing2. Is het mogelijk dat de bewoonster het 
middel heeft ingeademd? Is de bewoonster op de hoogte gebracht van de gevaren 
rondom het gebruik van deze gifsoort? Het middel kan schade toebrengen aan het 
milieu en is ook giftig voor vogels en vissen. Is er zorg voor gedragen dat het zich 
niet kan vermengen met het grondwater? Hoeveel van dit specifieke middel is er 
de afgelopen jaren gebruikt in beide wijken en in dit specifieke huis? 

8. Uit het artikel komt naar voren dat de dode dieren onder de vloer van de woning 
bleven liggen, met afgelopen zomer een vliegenplaag ten gevolge. Is het geen 
standaardprocedure om bij het gebruik van rattengif de dode dieren op te ruimen, 
ook met oog op het ongewild vergiftigen van het milieu en van andere dieren? 

9. In welke vorm werd het gif in deze woning neergelegd? Werd dit na verloop van 
tijd ook weer opgeruimd, nadat het geacht werd zijn werk gedaan te hebben? Wat 
is in deze de standaardprocedure van de Milieudienst? 

2  http://www.rentokil.nl/files/file_331989.pdf 
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